
تراکتور با قرعه سختی در ابتدای فصل جدید رقابت های لیگ 

بیست وسوم مواجه شده و بعد از شکست سنگین مقابل سپاهان، 

امروز میزبان پرسپولیس است. قهرمان فصل پیش هم در بازی 

اول خود به زحمت توانست از سد آلومینیوم بگذرد اما به خاطر 

مسائل مالی، عدم جذب مهاجم خارجی و دیگر مسائل چندان 

در آرامش به سر نمی برد. اما جدال تراکتور و پرسپولیس در هر 

شـــرایطی می تواند جذاب باشد. نبرد های دو تیم در سال های 

اخیر همواره جذاب و پرحاشیه بوده است؛ مخصوصا بازی هایی 

که در تبریز برگزار شـــده اســـت. البته امیدواریم این بار شاهد 

اتفاقات خوبی در ورزشـــگاه یادگار امام باشیم از این جهت که 

نمایندگان AFC در ورزشگاه حضور دارند و برای اینکه میزبانی 

را مجدد از تیم های ایرانی در رقابت های لیگ قهرمانان بگیرند 

منتظر کوچک ترین بهانه هستند. 

درباره بازی حســـاس امروز تراکتور و پرسپولیس گفت وگویی با 

اســـماعیلی حلالی که سابقه بازی برای هر دو تیم را دارد انجام 

دادیم که صحبت های او در پاســـخ به سوالات »فرهیختگان« را 

در ادامه می خوانید. 

دوتیمهنوزشکلخودرا�پیدانکردهاند
حلالی در آغاز اشاره ای به بازی هفته اول دو تیم داشت و گفت: 

»اتفاقا هر دو مسابقه این تیم ها را دیدم. تراکتور مقابل سپاهان 

عملکرد خوبی نداشت و تیمی ناهماهنگ و پراشتباه نشان داد. 

گل هایی که سپاهان زد بیشتر روی اشتباهات فردی بازیکنان 

تراکتور رقم خورد و چه بســـا اگر خمز تغییرات لازم را در ترکیب 

تیمش ایجاد نمی کرد شکست سنگین تری نصیب سرخپوشان 

تبریزی می شـــد. انتظار از تراکتور بیشتر از این بود چرا که آنها 

ســـتاره های زیادی را در نقل وانتقالات به خدمت گرفتند اما در 

بازی اول نشان دادند که هنوز شکل واقعی خود را پیدا نکرده اند. 

شاید باید به خمز و تیمش بیشتر فرصت داد و چند هفته دیگر 

آنها را مورد بررســـی قرار داد. اما در سوی دیگر پرسپولیس هم 

شـــروع خوبی از نظر کیفیت بازی در لیگ نداشت. این تیم در 

واقع فقط سه امتیاز لازم را گرفت اما از نظر فنی و ایجاد موقعیت 

موفق عمل نکرد. دلیل این مساله را در جاهای زیادی می شود 

جســـت وجو کرد. ممکن است بدن های بازیکنان هنوز آن طور 

که باید در شرایط ایده آل قرار نگرفته باشد. شاید شرایط روحی 

و روانی تیم خوب نبود و دلایل دیگر. در هر صورت پرســـپولیس 

با توجه به اینکه کمترین تغییر را نسبت به پارسال داشته انتظار 

می رود تیمی بهتر و منســـجم تر از فصل پیش باشد. در کل دو 

تیم هنوز شـــکل واقعی خود را پیدا نکرده اند و این مساله حتما 

در بازی امروز هم تاثیرگذار خواهد بود.« 

تماشاگرانانتظاربازیجذاب
نداشتهباشند

هافبک سابق پرسپولیس در ادامه بازی خوبی را پیش بینی نکرده 

و افزود: »اگر جدال دو تیم چند هفته دیگر برگزار می شد حتما 

بازی جذاب تری را شـــاهد بودیم. مثل بازی برگشت دو تیم در 

فصل گذشـــته که جذاب و پرگل بود. اما با شرایطی که دو تیم 

الان دارند و بازی ای که هفته اول ارائه دادند به نظرم مســـابقه 

امروز چندان جذاب نباشـــد. نه تراکتور قرار است در این فاصله 

کوتاه به هماهنگی و انسجام برسد و نه در پرسپولیس هم اتفاق 

خاصی رخ داده است. شاید فقط حضور پرشور تماشاگران 

در ورزشـــگاه یادگار به جذابیت های بازی اضافه کند. 

هرچند امیدوارم بازی با کمترین حاشیه برگزار شود 

تا خدای نکرده کسی هم روی سکوها آسیب نبیند.« 

�رسپولیسبهمهاجم
ششدانگنیازمبرمدارد

وی در پاســـخ به این سوال که آیا پرسپولیس 

در خـــط حمله تیم زهرداری نشـــان داد یا نه، 

عنوان کرد: »شـــرایط باشـــگاه را به خاطر 

مشـــکلات مالی که درگیر آن است کاملا 

درک می کنـــم اما در عین حال اعتقاد 

دارم که پرسپولیس برای تکرار قهرمانی 

و موفقیـــت در لیـــگ قهرمانان به 

مهاجمی ششـــدانگ و در سطح 

یورگن لوکادیا نیاز دارد. شاید اگر 

عیسی آل کثیر می ماند دیگر نیاز 

به بازیکن جدید در این پست نبود اما 

درحال حاضر حتما باید به فکر یک مهاجم 

خوب باشند. برای من عجیب است که مربیان 

پرسپولیس دنبال گلر خارجی زیر 23 سال از 

برزیل هســـتند. چه دلیل دارد برای ذخیره بیرانوند 

بخواهیم گلر جوان از خارج بیاوریم. یعنی پرسپولیس 

به این بزرگی در این ســـال ها نتوانسته یک گلر جوان 

خوب در کنار علیرضا بیرانوند بســـازد. اگر ساخته چرا 

الان دنبال گلر 19 ســـاله از برزیل هســـتند؟ از بیرانوند 

شنیدم که رقبای جوان خوبی دارد. چه اشکالی دارد برای 

این فصل آنها روی نیمکت نشســـته و تجربه اندوزی 

کنند. به هر حال از یک جایی باید به آنها هم بها داده شود. این 

فصـــل نهایتا 3، 4 بازی فرصت حضور در میدان را پیدا کنند و 

چه بهتر در همین تعداد بازی ها از گلر جوان خودمان استفاده 

کنیم. الان بازیکن جوان از برزیل قرض گرفتیم که تا آخر فصل 

روی نیمکت بنشیند و بعد راهی کشورش شود! یک سری اتفاقات 

را به راحتی نمی توان هضم کرد. نمی دانم قیمت این گلر چقدر 

اســـت اما حداقل 200، 300 هزار دلار باید باشـــد. این پول را 

می شد برای جذب مهاجم خارجی بهتر هزینه کنند. فقط از این 

ناراحتم که باشگاه به این بزرگی و قدمت آنقدر نسبت به بازیکنان 

پایه خود بی تفاوت اســـت که الان مجبور شده برای گلر ذخیره 

یک بازیکن 19 ساله از برزیل قرض بگیرد درحالی که یک دهم 

قرارداد او هم برای تیم های پایه باشـــگاه 

هزینه نمی شود. تا زمانی هم که این شرایط ادامه داشته باشد 

پرسپولیس نمی تواند برای خود پشتوانه سازی کند.« 

موافقموضعگیریبازیکناندرقبال
بازیکنخارجینیستم

حلالی در واکنش به این موضوع که برخی از بازیکنان پرسپولیس 

موافق جذب بازیکن خارجی بی کیفیت در تیم شـــان نیستند، 

خاطرنشـــان کرد: »در فوتبال حرفـــه ای بازیکن نمی تواند برای 

باشـــگاهش تعیین تکلیف کند و قطعا بازیکنان پرسپولیس هم 

حرفه ای بوده و این مســـائل را می داننـــد. مثل این می ماند که 

بازیکن پیکان اعلام کند چرا بازیکن پرسپولیس فلان 

رقـــم می گیرد و من فلان قیمـــت. اما اصل ماجرا 

این اســـت که پرسپولیس باید در جذب بازیکن 

خارجی دقت کند. فصل پیش یک اتفاق 

عجیب در پرسپولیس رخ داد که واقعا 

جای ابهامات زیادی داشت. باشگاه 

پرسپولیس با یک رقم خوب لوکادیا 

را جـــذب کرد امـــا بعد از مدتی 

کوتاه یحیـــی خواهان جذب 

شیخ دیاباته شـــد. او در واقع 

دنبال مهاجم دونده و تخریبی 

بود درحالی که شیخ به زور یک 

کیلومتر در زمین می دوید. از 

طرفی هـــم مصدومیت کهنه 

داشـــت. نمی دانـــم بـــر چه 

اساسی خواســـتار جذب این 

بازیکن شـــدند و در آخر هم کلا 

4، 5 بازی به میدان رفت. بعضی 

وقت ها آدم مســـائلی را می بیند که 

ســـخت است نخواهد چیزی بگوید. به 

هر حال امیدوارم خرید جدید یحیی مثل 

دیاباته نباشد. بازیکنی باشد که هم از نظر 

فنی و هم اخلاقی بـــرای بازیکنان ایرانی 

الگو باشد.« 

�رسپولیسیکیمثل
گولسیانیمیخواهد

کارشناس فوتبال کشورمان با تمجید 

از گئورگی گولسیانی اظهار داشت: 

»گولســـیانی از آن دسته بازیکنانی 

اســـت که هر مربی دوست دارد در 

تیمش داشته باشد. او هم از نظر فنی و هم اخلاقی در رختکن 

پرسپولیس الگو است. بدون شک گولسیانی جزء دو سه بازیکن 

برتر پرسپولیس در فصل پیش بود و نقش پررنگی در قهرمانی های 

این تیم داشـــت. نکته جالب اینجاســـت که پرسپولیس فصل 

پیش نقطه قابل اطمینانش خط دفاعی بود. جایی که مرتضی 

و گولسیانی فصل فوق العاده ای را سپری کردند و فرجی هم هر 

وقت به زمین آمد به نحوی کار را درآورد. در چنین شرایطی چرا 

کنعانی زادگان جذب شد را نمی دانم. با احترام به او باید بگویم 

که جزء بهترین مدافعان ایران است اما پرسپولیس واقعا در پست 

او نیـــازی به بازیکن جدید نداشـــت. چه بهتر بود پول او صرف 

جذب مدافع چپ پای تخصصی می شـــد؛ درحالی که نعمتی 

هم پست اصلی اش دفاع میانی است. حتی حنانوف هم برای 

این پست بازیکن خوبی است. به هر حال این مورد هم برای من 

قابـــل هضم نبود. مخصوصا اینکه وقتی می بینم بازیکن خوبی 

مثل گولسیانی از روی نیمکت نظاره گر بازی تیمش است. واقعا 

جای بازیکنی در این ســـطح که به تیم ملی کشورش هم دعوت 

شده روی نیمکت نیست.« 

یحیپیبهعبدیاعتقادیندارد
حلالی با بیان اینکه مهدی عبدی در پرسپولیس هیچ پیشرفتی 

نکرد، گفـــت: »زمانی مهدی عبدی را به برانکو معرفی کردم. او 

گفت بازیکن خوبی اســـت اما من مهاجم زیاد دارم. تا اینکه با 

رفتن طارمی، منشـــا، علیپور و... نوبت به عبدی رسید تا بتواند 

خودش را نشان دهد. اتفاقا اوج درخشش او در همین تیم یحیی 

بود اما هرچه گذشـــت پیشرفتی در عبدی ندیدیم. نظر من این 

اســـت که یحیی اعتقادی به عبدی ندارد و او هم این موضوع را 

فهمیده اســـت. بازیکن اگر بفهمد سرمربی اعتقاد راسخی به 

بازی اش دارد تلاشـــش را دوچندان می کند اما اگر ببیند هرچه 

تلاش می کنـــد فایده ای ندارد ناخـــودآگاه ناامید و کم انگیزه 

می شـــود. این شرایط برای مهدی پیش آمده و شاید بهتر باشد 

او از پرسپولیس برود. درحالی که اعتقاد دارم توانایی های عبدی 

حتی خیلی بیشتر از شهاب زاهدی است. شهاب بازیکن پشت 

مهاجم است درصورتی که مهدی مهاجم نوک تخصصی است.« 

توقعآنحرفراازخمزنداشتم
حلالی در پایان اشاره ای به حرف های خمز بعد از بازی با سپاهان 

داشت و اضافه کرد: »اینکه خمز مدعی می شود برخی بازیکنان با 

نظرش جذب نشدند در واقع خودش را تخریب کرد. مربی ای که 

اجازه دهد مالک یا هر فرد دیگری در باشگاه در کارش دخالت 

کند نمی تواند حرفه ای باشد. فکر می کردم او خیلی حرفه ای تر 

از این حرف هاست اما با این اظهارنظرش عقیده ام تغییر کرد.« 

چهارشنبه ۲5 مرداد ۱۴۰۲   شماره 3937

۱۱
w w w . F D N . I R

fورزشورزش a r h i k h t e g a n o n l i n e

اسماعیل حلالی در گفت وگو با »فرهیختگان«: چرا باید گلر دوم پرسپولیس خارجی باشد؟

و نکند! پرسپولیس ر امیدوارم گل محمدی یک دیاباته دیگر برای 
  انتظار آن حرف را از خمز نداشتم                 جای گولسیانی روی نیمکت نیست

گفتوگو

رقابت های وزنه برداری قهرمانی نوجوانان و جوانان آســـیا 

در روزهای گذشته در هندوستان برگزار شد و وزنه برداری 

کشـــورمان در نوجوانان موفق به کسب عنوان قهرمانی 

قاره آسیا شد و در بخش جوانان نیز به مقام نایب قهرمانی 

رسید. دختران وزنه برداری کشورمان نیز در بخش نوجوانان 

بر سکوی ســـوم آسیا ایستادند و در بخش جوانان چهارم 

شـــدند تا این امیدواری وجود داشـــته باشد که این رشته 

پرافتخار ورزش ایران با ریاست یکی از قهرمانان سابق خود 

مجددا به روزهای خوب بازگردد. سجاد انوشیروانی که در 

خردادماه سال قبل به عنوان رئیس فدراسیون وزنه برداری 

انتخاب شـــد، امیدوار است تا با پشتوانه سازی در رده های 

پایه مجددا شاهد درخشش وزنه برداری کشورمان در دنیا 

باشیم. نایب قهرمان المپیک 2012 لندن در گفت وگو با 

»فرهیختگان« از عملکرد تیم های پایه در مسابقات قهرمانی 

آسیا هند، شرایط ملی پوشـــان بزرگسالان برای حضور در 

مســـابقات جهانی عربســـتان و بازی های آسیایی 2022 

هانگژو به صحبت پرداخت که در ادامه می خوانید. 

عملکرد تیم های نوجوانان و جوانان پسران و دختران را 

در قهرمانی آسیا چطور دیدید؟

برای این مسابقات از چند ماه قبل برنامه ریزی داشتیم و مسابقات 

برای ما اهمیت بالایی داشـــت. رده ســـنی پایه در حال حاضر 

مهم ترین دغدغه ماســـت تا برای آینده نزدیک نســـل پشتوانه 

داشـــته باشیم. برای همین اردوهای پسران را از چهار، پنج ماه 

قبل و دختران را از دو ماه پیش از مسابقات شروع کردیم و خدا 

را شکر همه بچه ها دو حسن بزرگ داشتند. دختران و پسران ما 

از لحاظ رکوردی رشد خوبی داشتند و به لحاظ کیفی و حرکات 

صحیح نیز عالی کار کردند. باید تعداد این جوانان در حال حاضر 

سه، چهار برابر بود، اما متاسفانه با 12، 13 سرمایه مواجه هستیم 

و باید تلاش کنیم تعداد این نفرات بیشـــتر شود و روی آنها برای 

دو، سه سال آینده سرمایه گذاری کنیم تا نسل پشتوانه برای تیم 

بزرگسالان بعد از المپیک باشند. 

وزنه برداری ایران در مقاطع مختلف شـــاهد درخشـــش 

ستاره هایی بوده است، اما متاسفانه در سالیان گذشته 

در پشتوانه سازی برای ستاره ها دچار مشکل شده. چه 

برنامه ای برای پشتوانه سازی در وزنه برداری دارید؟

مسابقات داخلی را با هر سختی به بهترین شکل و پشت سر هم 

طبق جدولی که داریم، برگزار می کنیم تا این نســـل و رده های 

پایه  انگیزه لازم را داشته باشند و دیده بشوند. اردوهای این رده 

را مســـتمر برگزار می کنیم و به فکر نسل سازی از سنین پایین 

هســـتیم و بعضی کارها را انجام می دهیـــم و در چند ماه آینده 

مسابقات جشنواره استعدادیابی را برگزار می کنیم. باید پشت 

تیم بزرگســـالان تیم جوانانی را آماده کنیم که فردای روز در حد 

تیم مدنظر ما باشـــند. نوجوانان پشت جوانان و نونهالان پشت 

نوجوانان به شکل زنجیروار وصل باشند. در طول سالیان مختلف 

دیدیم که چندین بار این زنجیره قطع شده و وزنه برداری با افت 

محسوس مواجه شده است و تا سال گذشته این روند را داشتیم. 

در حال حاضر روند در حال مثبت شدن است. باید قبول کنیم 

کشـــور در شرایط ســـخت اقتصادی قرار دارد و برنامه های ما با 

بودجه ای که داریم همخوانی ندارد، اما شبانه روز در فدراسیون 

تلاش می کنیم و خودمـــان را موظف به پیاده کردن این برنامه 

می دانیم تا روند نسل سازی را در وزنه برداری پیاده کنیم. قبول 

دارم که به صورت مقطعی نسلی آمده است و نتیجه خوب گرفته 

و بعد از آن نتیجه خوب دچار افت و کاهش رکوردها شده است و 

نزول معنی دار را تجربه کرده است. از این به بعد می خواهیم این 

اتفاق نیفتد و تا زمانی که هستیم روند نسل سازی و پشتوانه سازی 

را انجام خواهیم داد و تعطیل نخواهیم کرد. اعتقاد داریم این رشته 

باید مدرســـه ای و با اردوهای بلند مدت باشد. وزنه برداری رشته 

پرهزینه ای است و خانواده ها و استان ها نمی توانند هزینه های 

آن را بدهند و ما سعی می کنیم افراد مستعد را شناسایی کنیم و 

روی آنها برنامه ریزی کنیم. 

بـــا وجود نتایج قابل قبول وزنه بـــرداری در رده های پایه 

همچنان منتقدانی وجود دارند؟

همه را نمی شود راضی نگه داشت، اما در این مقطع کاری که به 

نظرمان صحیح است را انجام می دهیم. اگر نقدها منصفانه باشد 

استقبال می کنیم و کمک می گیریم، اما اگر منصفانه نباشد ما 

را از مسیر دور می کند. در مسیری قرار داریم که چندین قهرمان 

المپیـــک و جهان دور هم جمع شـــده اند و در حال همفکری و 

تصمیم گیری هستند. در هر مسیری کم و کاستی داریم و بدون 

مشکل نیستیم. 

ملی پوشان وزنه برداری در حال آماده سازی برای مسابقات 

جهانی عربستان هســـتند. پیش بینی شما از عملکرد 

ملی پوشان کشورمان در این مسابقات چگونه است؟

اول باید به این موضوع دقت کنیم که این بچه ها از سال قبل که 

اردوها را آغاز کردیم در مسابقات متعددی شرکت کردند و تقریبا 

می شـــود گفت که مسابقات جهانی عربستان نیز یک مسابقه 

حساس و یک ظرفیت است و تعداد نفراتی که می توانیم شرایط 

آنها را برای کسب سه سهمیه المپیک پاریس مهیا کنیم را از اینجا 

در خواهیم آورد. وزنه برداری افت محسوسی در سال قبل داشت 

و به دوستان در وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک گفتم که در 

ابتـــدا باید معیار ما افزایش کیفی و رکوردی بچه ها در طول این 

مدت باشد و نباید به سمت اینکه مدال می گیریم یا نمی گیریم 

باشد. قضاوت درست این است که روند رو به رشد داشتیم یا نه. 

فکر می کنم برخی از بچه ها روند رو به رشد چشمگیری داشتند. 

همه بچه های ما شانس مدال دارند و امیدوارم همه بتوانند خوب 

کار کنند و از تعداد حرکات به نحو احسن استفاده کنند تا بتوانند 

بهترین نتیجه را بگیرند. 

به نظر می رســـد بیشـــتر از رنگ مدال برای شـــما رشد 

رکوردی مدنظر است؟

هدف اول ما از وقتی که فدراســـیون را در دست گرفتیم، کسب 

نتیجه درخشان در المپیک 2024 پاریس بود و اعتقاد داریم تا 

المپیک زمان کم است، اما قطعا تا آن موقع دو سالی را در اختیار 

داشته ایم و می شود عملکرد ما مورد بررسی قرار گیرد. در این مدت 

کم تمام تلاش خود را کردیم و با اینکه در حال بازســـازی کمپ 

هستیم، به نظرم اردوها را به نحو احسن و با کیفیت برگزار کردیم 

و ســـعی کردیم تمام مشکلات اردوها را حل و فصل کنیم. غذا و 

مکمل خوب بوده است و حقوق و مزایا پرداخت و اعزام ها انجام 

شده است و تمام کارهای مربوط به فدراسیون را تلاش می کنیم به 

نحو احسن انجام بدهیم. کسب نتیجه در چند ماه یا یک سال در 

وزنه برداری بعید است. برای معیار سنجش باید تغییرات رکوردی 

مدنظر باشد و فکر می کنم تغییرات چند کیلویی برای همه اتفاق 

افتاده است و همه بچه ها تلاش کردند و به مدال خوشرنگ جهانی 

نزدیک شدند. امیدوارم در این مسابقه با درخشش خود بالاترین 

و بهترین نتیجه را کسب کنند. 

بـــا فاصله کوتاهی بعد از مســـابقات جهانی، بازی های 

آسیایی برگزار می شود و مدال های وزنه برداری می تواند 

به کاروان ورزش کشورمان کمک کند. 

این بازی ها باید ســـال قبل برگزار می شد و شرایط ما سال قبل 

نیز مشخص بود. در هر حال بازی های آسیایی به دلیل شیوع 

کرونا به تعویق افتاد. نســـبت به مسابقات جهانی چند وزن در 

بازی های آسیایی حضور ندارد و یکی، دو نفر از بچه ها باید وزن 

خود را تغییر بدهند و قطعا این کار ما را با مشکل مواجه می کند. 

با این حال همه نفرات اعزامی اگر بتوانند درخشش داشته باشند، 

شانس مدال دارند. 

بانوان وزنه برداری ایران در بازی های آسیایی چه شرایط 

خواهند داشت؟

وزنه برداری بانوان نوپا اســـت و در حال تلاش هستیم رو به رشد 

حرکت کنیم. کسب دو طلای آسیا و چند مدال نوجوانان و جوانان 

مبین پرورش نسل خوب است. ضمن اینکه تیم بزرگسالان نهایت 

تـــلاش خود را می کند و امیـــدوارم نتیجه مدنظر خود را بگیرد. 

اولین هدف میان مدت ما این است که بانوان در المپیک پاریس 

صاحب سهمیه باشند. 

شرایط بازسازی کمپ تیم های ملی چگونه است؟

به هر طریقی در حال بازی ســـازی کمپ هستیم و یک قسمت 

کار انجام شـــده اســـت و یک قسمت دیگر در حال انجام است 

و یک مقدار زمان بر خواهد بود چون پروژه بســـیار بزرگی است، 

امـــا با جرات این کار را انجام داده ایم. وزارت ورزش و کمیته ملی 

المپیک در حال کمک هستند و اسپانسرها و خیرین در کنار ما 

هستند و تمام تلاش خود را می کنیم این مجموعه را به بهترین 

شکل تا پایان سال به اتمام برسانیم. حتی برنامه داریم از سال 

بعد شروع به ساخت کمپ دوم در مجموعه ورزشی آزادی کنیم. 
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